
 
Leirikeskusten rakennustoimikunnan esitys leirikeskusten kehittämisestä 2023-2028 
 
Yhteinen kirkkoneuvosto 23.03.2023 § 59 
  
  
  
Esittelijä Kiinteistöjohtaja Seppo Kosola 
 
Esittely Yhteinen kirkkoneuvosto perusti kokouksessaan 18.11.2021 

leirikeskusten rakennustoimikunnan tehtävänään antaa 
kokonaisvaltainen esitys seurakuntayhtymän leirikeskusten 
kehittämisestä. 

 
 Rakennustoimikunta teetti luonnokset Heinänokan leirialueen 

kehittämisestä ja näitä luonnoksia sekä muiden leirialueiden 
kehittämistä ja Sinapin leirialueen myymistä käsiteltiin 
kirkkoneuvoston kokouksessa 16.6.2022. Tässä kokouksessa 
kirkkoneuvosto päätti pyytää seurakuntayhtymän seurakunnilta ja 
muilta yksiköiltä lausunnot leirialueiden kehittämisestä ja 
Heinänokan leirialueen luonnossuunnitelmista. 

 
 Lausunnot saatiin ja ne käsiteltiin kirkkoneuvoston kokouksessa 

2.11.2022. Tässä kokouksessa kirkkoneuvosto päätti lähettää ne 
leirikeskusten rakennustoimikunnalle ja pyytää niiden perusteella 
rakennustoimikuntaa antamaan esityksen leirialueiden 
kehittämisestä seuraavasti: 

 -kokonaisesitys kaikista leirikeskuksista ja niiden kehittämisestä 
 -erikseen esitys jokaisesta leirialueesta 
 -esitys leirialueiden kehittämisestä vaiheittain ja aikataulusta 
 -kustannusarvion investoinneista vuosittain ja niihin tarvittavista 

määrärahoista 
 -arvio leirikeskusten vuosittaisista käyttökustannnuksista 
 -esitys tulee antaa kirkkoneuvostolle 25.4.2023 mennessä. 
 
 Rakennustoimikunta käsitteli saadut lausunnot ja teki niiden 

perusteella oman esityksensä leirialueiden kehittämisestä. 
Esityksessä päätettiin edetä vaiheittain siten, että ensin tehdään ns. 
pienemmät peruskorjaukset Kunstenniemen ja Pyölinrannan 
leirialueille, Heinänokan leirialue suunnitellaan kokonaan uudestaan 
ja Sinapin leirialueesta luovutaan. Lisäksi rakennustoimikunta visioi 
leirialueiden tilannetta lyhyesti myös tulevaisuuteen. Leirialueiden 
rakennustoimikunnan esitys leirialueiden kehittämisestä on liitteenä. 

 
 Kiinteistöjohtokunta käsitteli rakennustoimikunnan esitystä 

leirikeskusten kehittämisestä kokouksessaan 14.3.2022 ja lausui 
esityksestä seuraavaa: 

 
─ leirikeskusten aktiiviseen markkinointiin seurakuntayhtymän 

oman toiminnan ulkopuolisille tahoille tulee panostaa jatkossa 
selvästi nykyistä enemmän. 

─ ennen kuin Heinänokan investoinneista päätetään, tulee Sinapin 
myynnin varmistua kannattavaan hintaan 



─ selvitetään mahdollisuus perustaa Heinänokan ja Harvan saaren 
yhdessä muodostamasta kokonaisuudesta Saaristomeren 
nuorisokeskus, jolle voisi olla mahdollista hakea valtion tukea 

─ maininta Houtskarin alueen mahdollisesta myynnistä jätetään 
esityksestä pois. 

 
Esitys Yhteinen kirkkoneuvosto 

 
1. käsittelee leirikeskusten rakennustoimikunnan esitystä 
leirikeskusten kehittämisestä ja  
 
2. päättää hyväksyä sen omalta osaltaan 
 
3. päättää esittää yhteiselle kirkkovaltuustolle, että se päättää 
hyväksyä esityksen leirikeskusten kehittämisestä. 
 

Päätös Keskustelun jälkeen asia päätettiin panna pöydälle ja se tuodaan 
seuraavaan kokoukseen. 

 
 
Yhteinen kirkkoneuvosto 25.04.2023 § 75 
  
  
Esittelijä Kiinteistöjohtaja Seppo Kosola 
 
Esittely Yhteinen kirkkoneuvosto päätti 23.3.2023/59 § panna asian pöydälle 

ja että se tuodaan seuraavaan kokoukseen. 
 
 
Esitys Yhteinen kirkkoneuvosto 

 
1. käsittelee leirikeskusten rakennustoimikunnan esitystä 
leirikeskusten kehittämisestä ja  
 
2. päättää hyväksyä sen omalta osaltaan 
 
3. päättää esittää yhteiselle kirkkovaltuustolle, että se päättää 
hyväksyä esityksen leirikeskusten kehittämisestä. 
 

Päätös Esitys hyväksyttiin. 
 
 
272/03.03.01.00/2022 
 
Yhteinen kirkkovaltuusto 15.06.2023 § 46 
    
       
Esitys Yhteinen kirkkovaltuusto päättää hyväksyä esityksen leirikeskusten 

kehittämisestä. 
 

Käsittely Valtuuutettu Liisa Laukkanen teki seuraavan ponsiesityksen: 
 

Kirkkovaltuusto edellyttää, että monipuolisen toiminnan jatkuvuus 
soveltuvissa korvaavissa tiloissa varmistetaan ennen Sinapin 



myyntiä myös Heinänokan leirikeskuksen uudistamisen aikana. 
Muun muassa esteettömyys täytyy ottaa korvaavien tilojen 
järjestämisessä huomioon. 
 
Valtuutettu Ulla Achrén tuki ponsiesitystä. 
 

Päätös Esityksen mukaan. 
 
 Ponsiesitys hyväksyttiin. 


